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RWP.0002.18.2016      Susiec, 2017-06-20 

      

PROTOKÓŁ Nr XVIII/2017 

z sesji Rady Gminy Susiec z dnia 20 czerwca 2017 roku 

 

Osiemnasta sesja siódmej kadencji Rady Gminy Susiec odbyła się w dniu 20 czerwca 2017 roku. 

Rozpoczęła się o godzinie 9,00 i trwała do godziny 11.18.    

 Obradom przewodniczył: Pan Leszek Ważny –  Przewodniczący Rady Gminy Susiec.  

Przebieg obrad protokółował: Piotr Słotwiński – Inspektor ds. Obsługi  Organów Rady Gminy. 

 
W obradach sesji udział wzięli: 

Radni: 
1. Bartoszek Urszula              8. Łasocha Krzysztof 
2. Bosiak Jerzy         9. Mazurek Wacław 
3. Hałasa Piotr        10. Skiba Bogusław 
4. Kawka Roman                   11. Sobolewska Kamila 
5. Kijko Kazimierz              12. Ważny Leszek   
6. Kowalik Leszek      13. Witkowski Tadeusz 
7. Lipian Krzysztof 
            
Nieobecni: Ćmiel Wiesław i Świst Dariusz – nieobecność usprawiedliwiona  
    

Sołtysi: 
 1. Biszczanik Anna       9. Pakosik Danuta 
 2. Jasina Mieczysław      10. Pilipiec Edward 
 3. Kijko Kazimierz      11  Rębisz Sylwia 
 4. Knap Jan       12. Soluch Tomasz 
 5. Koper Agnieszka      13. Syta Teresa 
 6. Kudyba Jan        14. Szabat Stanisław 
 7. Leńczuk Jan             15. Ważny Jan 
 8. Niedźwiedzki Zbigniew     16. Wełna Alina   

                
Nieobecni: Kostur Barbara, Kawka Konrad Łasocha Dariusz, Rogowski Janusz, Strumidło Lucjan   – 

nieobecność usprawiedliwiona.  
     

Osoby spoza Rady Gminy biorące udział w sesji: 
 

1. Naklicki Zbigniew     - Wójt Gminy 
2. Suski Tadeusz    - Sekretarz Gminy 
3. Malec Magdalena    -  Skarbnik Gminy 
4. Kajetan Kościk    -           Przedstawiciel U Marsz. w Lublinie 
 

(lista obecności radnych i sołtysów  stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokółu) 

 

Ad. pkt. 1. Otwarcie obrad. 

 

 Otwarcia obrad dokonał Przewodniczący Rady Gminy Susiec Pan Leszek Ważny, 

powitał radnych, sołtysów, Wójta, Sekretarza, Skarbnika Gminy i innych zaproszonych gości. 

 

Ad. pkt . 2. Stwierdzenie quorum. 

 

 Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny  

stwierdził, że na stan 15-tu radnych w sesji uczestniczy 13-tu, co upoważnia Radę do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad. pkt. 3. Przyjęcie porządku obrad. 
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny poinformował, że radni na dzisiejszą sesję 

otrzymali materiały oraz zaproszenia z ustalonym porządkiem obrad. Zapytał czy są uwagi lub 

wnioski w stosunku do proponowanego porządku obrad. 

W związku z tym , że uwag ani wniosków nikt nie zgłosił Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Leszek Ważny poddał pod głosowanie jawne przyjęcie porządku obrad. Porządek obrad został 

przyjęty w sposób jednomyślny tj.: 13-ma głosami „za” i przedstawia się następująco:    

     

   1. Otwarcie obrad sesji. 

   2. Stwierdzenie quorum. 

   3. Przyjęcie porządku obrad. 

   4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji z dnia 29-03-2017 r. i 09-05-2017 r. 

  5. Informacja Wójta Gminy Susiec z realizacji uchwał Rady Gminy oraz działalności Wójta  

     w  okresie od poprzedniej sesji. 

   6. Interpelacje radnych. 

   7. Wolne wnioski i zapytania. 

  8. Przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Susiec  

        z wykonania budżetu za 2016 rok. 

   9. Zapoznanie się z informacją o stanie mienia komunalnego gminy. 

 10. Zapoznanie się z uchwałami Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie. 

 11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za   

        2016 rok wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Susiec z wykonania budżetu za 2016 rok 

 12. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Susiec z tytułu wykonania 

        budżetu za rok 2016.  

  13. Podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

        a) zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 

        b) zmiany uchwały budżetowej na rok 2017, 

   c) określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 

    wymiaru godzin dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze  

             w szkołach oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin, 

    d)  zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 

             do nowego ustroju szkolnego, 

         e) ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym 

              przedszkolu prowadzonym przez Gminę Susiec, 

         f) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres powyżej trzech lat, 

         g) uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Susiec, 

         h)  zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Tomaszowskiemu 

               na przebudowę chodników przy drogach powiatowych na terenie Gminy Susiec. 

   14.  Zapoznanie się z Oceną zasobów pomocy społecznej na rok 2016. 

   15.  Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania oraz interpelacje radnych.  

   16.  Zakończenie obrad. 

 

Ad. pkt 4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji (z dnia 29-03-2017 i 09-05-2017). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny stwierdził, że protokoły z ostatnich sesji Rady 

Gminy z dnia 29 marca 2017 i 09 maja 2017  roku  zostały przesłane radnym. Zostały  również 

wyłożone do wglądu na sali obrad przed rozpoczęciem sesji. Zapytał czy są uwagi w stosunku 

do treści tych protokołów. 

W związku z tym, że uwag nikt nie zgłosił Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny 

poddał pod głosowanie jawne przyjęcie protokołów z poprzednich  sesji. Protokoły zostały 

przyjęte w sposób jednomyślny tj. 13-ma głosami „za”.   

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny poprosił o zabranie głosu Pana Kajetana 

Kościka – przedstawiciela Urzędu Marszałkowskiego w Lublinie, Koordynatora Projektu  
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Doradztwa Energetycznego. 

Pan Kajetan Kościk wyjaśnił procedury starania się o środki unijne zarówno przez osoby prawne 

jak i fizyczne przy składaniu wniosków o wykonanie instalacji solarnych i fotowoltaicznych. 

Poinformował, że chętni, którzy takie instalacje zechcą zakładać mogą być przyjmowani w jego 

miejscu pracy w celu udzielenia pomocy przy sporządzaniu wniosku.   

  

Ad. pkt 5. Informacja Wójta Gminy Susiec z realizacji uchwał Rady Gminy oraz 

działalności Wójta w okresie od poprzedniej sesji. 

 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że od poprzedniej sesji wybudowano dwa 

odcinki dróg w miejscowości Łuszczacz oraz zakończono budowę drogi w Rybnicy, trwają prace 

związane z remontem przedszkola oraz opracowaniem Lokalnego Programu Rewitalizacji 

Gminy Susiec na lata 2017-2923, zachęcił do udziału w konsultacjach społecznych dotyczących 

tego programu, ogłoszono przetarg na rekultywację wysypiska śmieci w Grabowicy,  podpisano 

umowę na utylizację azbestu, oczyszczono rzekę w Zawadkach., Poinformował również, że dwie 

ostatnie sesje były poświęcone sprawom oświaty. Podjęto uchwały w sprawie dostosowania sieci 

szkół do nowego ustroju szkolnego oraz utworzenia przedszkola samorządowego w Suścu.  

 

Ad. pkt 6. Interpelacje radnych. 

 

Interpelacji radni nie zgłosili. 

 

Ad. pkt. 7. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Radny Pan Leszek Kowalik zapytał czy odbył się przetarg na budowę drogi w Ciotuszy Starej 

oraz kiedy rozpocznie się modernizacja szkoły w celu utworzenia mieszkania chronionego. 

Sołtys Pan Edward Pilipiec wystąpił z wnioskiem o remont dróg powiatowych oraz remont drogi 

Maziły – Podlesina. 

Sołtys Pan Jasina Mieczysław wystąpił z wnioskiem o naprawę dróg i chodników, które zostały 

zniszczone podczas zagospodarowania zalewu w Majdanie Sopockim oraz wycięcie suchych 

drzew przy deptaku. Poinformował również , że urządzenia przy zalewie są dewastowane. 

V-ce Przewodnicząca Rady Gminy wystąpiła z wnioskiem o oczyszczenie zalewu w okolicy 

plaży, budowę chodnika w okolicy tamy oraz ustawienie barierki od tamy w kierunku kościoła. 

Radny Pan Wacław Mazurek wystąpił z wnioskiem o wycięcie suchych drzew za Gąsiorkiem i 

w okolicy Kozyry. 

Sołtys Pan Jan Ważny wystąpił z wnioskiem o wyrównanie tłuczniem drogi w kierunku 

Banachów oraz ustawienie wiaty przystankowej w Rebizantach. 

Radny Pan Jerzy Bosiak wystąpił z wnioskiem o remont chodnika w Oseredku. 

Sołtys Pan Soluch Tomasz poinformował, że kostka na chodniku porozchodziła się i rosną tam 

chwasty. Wystąpił również z wnioskiem o zamiecenie piasku koło krawężnika. 

Radny Pan Krzysztof Łasocha wystąpił z wnioskiem o wzmocnienie barierki przy moście w 

Rybnicy oraz wycięcie krzaków przy drodze do ośrodka wypoczynkowego PKP w Suścu. 

Sołtys Pan Jan Kudyba wystąpił z wnioskiem o ułożenie zdemontowanych betonowych płyt na 

drodze w Łasochach. 

Radny Pan Piotr Hałasa wystąpił z wnioskiem o uzupełnienie linii wodociągowej w 

miejscowości Wólka Łosiniecka 

 

Ad. pkt 8. Przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta 

Gminy Susiec z wykonania budżetu za 2016 rok. 

 

Skarbnik Gminy Pani Magdalena Malec poinformowała, że budżet gminy na rok 2016 był 

uchwalony w ustawowym terminie. Był realizowany zgodnie z podjętą uchwałą. Na koniec roku 

wystąpiła nadwyżka budżetowa w kwocie 150 tys. zł. W ciągu roku nie były zaciągane kredyty. 
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W związku z tym, że sprawozdanie finansowe i sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania 

budżetu gminy za rok 2016, które zawiera sprawozdania z wykonania budżetów jednostek 

organizacyjnych gminy w tym Gminnego Ośrodka Kultury w Suścu wraz ze sprawozdaniem 

finansowym za 2016 rok zostało szczegółowo omówione na posiedzeniach wszystkich stałych 

komisjach Rady Gminy radni nie chcieli aby ponownie je omawiać. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny poddał pod głosowanie jawne rozpatrzenie 

tego sprawozdania. Sprawozdanie zostało rozpatrzone pozytywnie w sposób jednomyślny tj.  

13-ma glosami „za” i stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt. 9 Zapoznanie się z informacją o stanie mienia komunalnego gminy Susiec. 

 

Skarbnik Gminy Pani Magdalena Malec poinformowała, że informacja o stanie mienia 

komunalnego obrazuje składniki majątkowe gminy. Między innymi grunty rolne i budowlane, 

budynki i grunty pod budynkami, składowisko odpadów, oczyszczalnia ścieków, obiekty 

szkolne, kulturalne i sportowe, budowle i urządzenia techniczne, drogi gminne i środki 

transportu. Po wykonaniu inwestycji stanowiących wydatki majątkowe wartość mienia 

komunalnego gminy wzrosła o 3 mln. zł. W ciągu roku sprzedaliśmy grunty na kwotę 158 tys. zł  

Wartość ogólna mienia komunalnego gminy na koniec roku wynosi 56 mln. zł. 

Informacja o stanie mienia komunalnego stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu 

 

Ad. pkt. 10. Zapoznanie się z uchwałami Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie. 

 

Skarbnik Gminy Pani Magdalena Malec zapoznała obecnych z uchwałami Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Lublinie: 

1. Uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia  

12 kwietnia 2017 roku w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu  

2. Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia  

2 czerwca 2017 roku w sprawie zaopiniowania wniosku absolutoryjnego. 

Uchwały stanowią załączniki Nr 4 i 5 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. pkt 11 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2016 rok wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Susiec z wykonania 

budżetu za 2016 rok.  

 

W związku z tym, że  głosów w dyskusji nie było  Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek 

Ważny poddał pod głosowanie jawne Uchwałę Nr XVIII/166/2017 w sprawie rozpatrzenia i 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 rok wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy 

Susiec z wykonania budżetu za 2015 rok. Uchwała została podjęta w  sposób jednomyślny tj.  

13-ma  głosami „za”, i  stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu.   

  

Ad. pkt 12 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Susiec  

z tytułu wykonania budżetu za rok 2016.  

 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że zaprosił dyrektorów szkół  

i kierowników jednostek organizacyjnych, ponieważ wspólnie realizujemy budżet. Rok 2016 był 

rokiem dobrym. Środki inwestycyjne przeznaczyliśmy na modernizację i remont dróg. Wspólnie 

ze Starostwem Powiatowym w Tomaszowie Lubelskim wyremontowaliśmy większość dróg 

powiatowych. Zainwestowaliśmy również w remonty dróg gminnych. Pozyskaliśmy 1 mln. zł od 

PGNiG  w ramach rekompensaty za zniszczenie dróg podczas prowadzenia prac związanych z 

poszukiwaniem gazu łupkowego. Pozyskaliśmy również środki z innych programów 

pomocowych. Skompletowanie takich wniosków jest bardzo pracochłonne i czasochłonne. Dużo 

czasu zajmuje sporządzanie dokumentacji technicznych oraz ich uzgadnianie. Są to również 

prace kosztowne, a wnioski o pozyskanie środków nie zawsze są pozytywnie oceniane. 

Realizacja budżetu gminy to prowadzenie oświaty,  opieki społecznej, kultury, straży pożarnych, 
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gospodarki komunalnej, administracji publicznej oraz realizacja funduszu sołeckiego. Zawsze 

informowałem radę o planowanych przedsięwzięciach. Inwestycje są realizowane za zgodą rady. 

Ważną rzeczą jest pozyskiwanie środków zewnętrznych. Bez nich nie byłoby tylu inwestycji. W 

prace te jest zaangażowanych większość pracowników Urzędu Gminy. Chcę podziękować Pani 

Magdalenie Malec – Skarbnik Gminy za czuwanie nad prawidłową realizacją budżetu oraz 

radnym i sołtysom za uczestnictwo w sesjach Rady Gminy oraz zaangażowanie w życie 

gospodarcze naszej gminy. Pocieszającą rzeczą jest brak zadłużenia. W miesiącu kwietniu br. 

spłaciliśmy kredyt oraz uregulowaliśmy wszelkie zobowiązania pieniężne. W związku z tym 

nadal możemy czynić starania o rozpoczęcie nowych zadań inwestycyjnych. Planując budżet 

musimy przewidywać różne zadania związane z funkcjonowaniem gminy. Nie mniej jednak w 

trakcie jego realizacji w czasie roku budżetowego występują nieprzewidziane sytuacje. Dlatego 

też był on w trakcie roku kilkakrotnie zmieniany. W roku ubiegłym w miejscowości Maziły i 

Łosiniec miała miejsce nawałnica gradowa i powódź. W roku bieżącym taka sama sytuacja 

wystąpiła w Łuszczaczu, Ciotuszy Starej i Nowej. Usuwanie skutków powodzi pociągnęło 

wydatkowanie nieplanowanych środków finansowych. Zakupiliśmy koparkę, która jest 

wykorzystywana do wykonywania drobnych inwestycji we własnym zakresie. Jej zakup już się 

zwrócił. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Kazimierz Kijko przedstawił  Uchwałę Nr 1/2017 z 

dnia 26 maja 2017 roku w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Susiec za 

2016 rok wraz z uzasadnieniem. Poinformował, że została ona przesłana do RIO w Lublinie. 

Opinia w tej sprawie jest pozytywna. Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu. 

W związku z tym, że wniosków ani uwag do podejmowanej uchwały radni nie zgłosili   

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny poddał pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały.  

Uchwała Nr XVIII/167/2017 w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Susiec z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2016 została podjęta w następujący sposób: na 15-to osobowy, 

ustawowy skład Rady Gminy w głosowaniu uczestniczy 13-tu radnych – „za” podjęciem 

uchwały głosowało 13-tu radnych. Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny stwierdził, 

że uchwała została podjęta. Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokółu.  

 

Ad. pkt. 13. Podjecie uchwał w następujących sprawach 

 

a) zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Magdalena Malec, informując, że zmiana 

jest podyktowana aktualizacją wartości finansowych po zmianach w uchwale budżetowej. 

Zmiana nie wpłynie na zwiększenie długu publicznego. 

W związku z tym, że  wniosków ani uwag radni nie zgłosili Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Leszek Ważny poddał pod głosowanie jawne podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej.  

Uchwała Nr XVIII/168/2017 została podjęta w sposób jednomyślny tj.: 13-ma  głosami „za”  

i  stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu.     

 

b) zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok, 

 

Skarbnik Gminy Pani Magdalena Malec poinformowała, że zmiany dotyczą zarówno zadań 

ujętych w uchwale budżetowej jak również wprowadzenia zadań nowych.  Miedzy innymi  

dotyczą: 

1. Zmniejszenie środków na przebudowę GOSiR w Suścu o 1mln. zł. Środki te możemy 

przeznaczyć na inne inwestycje. 

2. Zwiększenie środków na pomoc rzeczową Starostwu Powiatowemu w Tomaszowie Lub. Na 

przebudowę chodników przy drogach powiatowych na terenie Gminy Susiec. - 50 tys. zł. 

3. Zwiększenie środków i zakresu prac przy budowie drogi w Wólce Łosinieckiej i Ciotuszy 

Starej 
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4. Zwiększenie wydatków na funkcjonowanie przedszkola samorządowego w Suścu. 

5. Wydzielenie środków na zakup tabletów dla radnych Rady Gminy. 

6. Wprowadzenie dotacji do budżetu na oprawę ksiąg USC. 

Skarbnik Gminy Pani Magdalena Malec poinformowała, że zmiany budżetowe nie wpłyną na 

zwiększenie wyniku budżetowego.   

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że podrożały inwestycje drogowe. Na 

niektóre trzeba zwiększyć środki. Budowę drogi gminnej w Wólce Łosinieckiej zwiększono o 

300 m, ponieważ jest to część znajdująca się w środku budowanego odcinka. Zwiększenie 

środków na funkcjonowanie przedszkola dotyczy zatrudnienia nauczycieli. Zakup tabletów 

pozwoli na oszczędność papieru i czasu pracy przy ich kserowaniu. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny poddał pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017. 

Uchwała XVIII/169/2017 została podjęta w sposób jednomyślny tj.: 13-ma  głosami „za” i 

stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu.   

         

c) określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 

  wymiaru godzin dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach 

  oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin, 

 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że obniżka tygodniowego wymiaru godzin 

dotyczy osób zajmujących stanowiska kierownicze. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny poddał pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze w 

szkołach oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin, 

Uchwała XVIII/170/2016 została podjęta w sposób jednomyślny tj.: 13-ma głosami „za”  

i stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu.   

 

d) zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 

      do nowego ustroju szkolnego, 

 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że uchwała w tej sprawie została podjęta na 

poprzedniej sesji. Zmiana dotyczy ujęcia w sieci szkół tworzonego Przedszkola Samorządowego 

w Suścu. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny poddał pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych  

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

Uchwała XVIII/171/2017 została podjęta w sposób jednomyślny tj.: 13-ma głosami „za”  

i stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu.   

 

e) ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym 

    przedszkolu prowadzonym przez Gminę Susiec, 

 

Sekretarz Gminy Pan Tadeusz Suski poinformował, że w utworzonym przedszkolu co najmniej  

pięć godzin pobytu dziecka jest ustawowo zwolnione z opłaty, natomiast za pozostałe godziny 

pobytu proponuje się opłatę w wysokości 1 zł. za godzinę. Opłaty w takiej wysokości są 

pobierane w przedszkolach w sąsiednich jednostkach administracyjnych.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny poddał pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego  

w publicznym  przedszkolu prowadzonym przez Gminę Susiec. 

Uchwała XVIII/172/2017 została podjęta w sposób jednomyślny tj.: 13-ma głosami „za”  

i stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu.   

 

f) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres powyżej 3 lat, 
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Sekretarz Gminy Pan Tadeusz Suski poinformował, że o przedłużenie umowy zwrócił się 

dotychczasowy dzierżawca. Taka umowa jest niezbędna do ubiegania się o dopłaty ze środków 

unijnych w ramach programów rolno-środowiskowych. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny poddał pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres powyżej 3 lat, 

Uchwała Nr XVIII/173/2016 została podjęta w  sposób jednomyślny tj.: 13-ma  głosami „za”  

i stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu.    

  

g) uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Susiec, 

 

Sekretarz Gminy Pan Tadeusz Suski poinformował, że Regulamin utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Susiec został opracowany wg nowych przepisów prawnych. 

Otrzymaliśmy w tej sprawie pozytywną opinię od Powiatowego Inspektora Sanitarnego w 

Tomaszowie Lubelskim.W stosunku do poprzedniego regulaminu zmiany nastąpiły w stosunku 

do segregacji śmieci. Będzie można odstawiać odpady biodegradalne oraz odpady zielone. Ze 

względu na to, że frakcja tych odpadów powinna być mokra należałoby odbierać je co dwa 

tygodnie. Zwiększyłoby to koszty wywozu. W związku z tym na razie będą wywożone co 

miesiąc. Regulamin również zawiera informację na temat sprzątania chodników przy posesjach. 

Obecnie w wielu gospodarstwach w tyn zakresie jest bardzo źle. Poprzez własny przykład trzeba 

pokazać, że trzeba je czyścić i odśnieżać w prawidłowy sposób (śniegu nie odrzucać na drogę). 

Podczas remontu i mycia pojazdów nie można dopuścić do wycieków na ulicę. Stare leki i 

zużyte baterie można będzie odstawić w miejscu sprzedaży. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny wystąpił z wnioskiem o wysyłanie upomnień 

do właścicieli działek niezamieszkałych w sprawie sprzątania tych posesji.  

W sprawie sprzątania posesji upomnienia były wysłane. Jeżeli otrzymamy informacje o dużych 

zaniedbaniach upomnienia wyślemy jeszcze raz 

Sołtys Pan Jan Knap stwierdził, że najlepiej byłoby chodniki popryskać środkami 

chwastobójczymi. 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki stwierdził, że nie będzie to wyglądać zbyt estetycznie. 

Gmina Susiec jest gminą turystyczną. Zależy nam dobrym wizerunku. Centrum Suśca i Majdanu 

Sopockiego sprzątane jest przez służby komunalne. Obecnie nie jesteśmy w stanie sprzątać całej 

gminy. 

Sołtys Pani Alina Wełna poinformowała, że w okresie zimy gdy nie ma śniegu na ulicy kuligi 

przemieszczają się chodnikami. Zwierzęta brudzą chodniki odchodami. 

Sołtys Pan Tomasz Soluch poinformował, że są tacy właściciele posesji, że w żaden sposób nie 

można ich zmusić do sprzątania. 

Sołtys Pan Jan Waży poinformował, że w jego miejscowości jest taki mieszkaniec, który znosi 

na swoją posesję wszystko co tylko może się przydać. Jest tego tyle, że z trudem wchodzi do 

domu. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny poddał pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Susiec. 

Uchwała Nr XVIII/174/2017 została podjęta w  sposób jednomyślny tj.: 13-ma  głosami „za”  

i stanowi załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu.    

 

h) zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Tomaszowskiemu 

     na przebudowę chodników przy drogach powiatowych na terenie Gminy Susiec. 

 

Sekretarz Gminy Pan Tadeusz Suski poinformował, że zakres prac związanych z układaniem 

chodników przy drogach powiatowych zwiększył się. W związku z tym ilość zaplanowanych 

środków na ten cel okazała się niewystarczająca należy dodatkowo na ten cel przeznaczyć  

50 tys. zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny poddał pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi 
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Tomaszowskiemu na przebudowę chodników przy drogach powiatowych na terenie Gminy 

Susiec. 

Uchwała Nr XVIII/175/2017 została podjęta w  sposób jednomyślny tj.: 13-ma  głosami „za”  

i stanowi załącznik Nr 16 do niniejszego protokołu.    

 

Ad. pkt. 14 Zapoznanie się z  Oceną zasobów pomocy społecznej za rok 2016. 

 

Informację dotyczącą  Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2016 przedstawił Wójt Gminy 

Pan Zbigniew Naklicki informując, że Ocena Zasobów pomocy społecznej jest materiałem 

poglądowym. Przedstawia dane demograficzne i sytuację społeczną ludności naszej gminy oraz 

ilość wypłaconych środków pomocowych takich jak zasiłki stałe, okresowe i celowe. Ocena jest 

porównaniem do dwóch poprzednich lat. Liczba udzielonej pomocy zmniejszyła się. Być może 

jest to zasługą programu 500+. Chcemy uruchomić mieszkanie chronione w szkole w Kunkach. 

Osoby niepełnosprawne w okresie dnia przebywałyby w WTZ w Grabowicy, a popołudnia i 

noce spędzałyby w tym mieszkaniu. Robiliby sobie sami zakupy, przygotowywali śniadania i 

kolacje. Chodzi tu o wyrobienie nawyku samodzielności. 

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2016 została zaopiniowana pozytywnie w sposób 

jednomyślny tj. 13-ma głosami „za” i stanowi załącznik Nr 17 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. pkt. 15. Udzielenie odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania.   

 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że przetarg na budowę dróg gminnych w 

Ciotuszy Starej i Wólce Łosinieckiej jeszcze nie został ogłoszony, ponieważ projektant nie 

sporządził jeszcze dokumentacji technicznej. Termin upływa w dniu 30 czerwca br. Jeżeli 

będziemy mieć całość dokumentacji to ogłosimy przetarg na ich budowę.  Dewastację urządzeń 

przy zalewie w Majdanie Sopockim zgłosimy na policję oraz poprosimy o częste monitorowanie 

terenu. Pismo w sprawie napraw gwarancyjnych dotyczących naprawy drogi i chodnika zostało 

wysłane do wykonawcy. Zeschnięte drzewa będziemy usuwać. W miarę możliwości zarośla przy 

plaży zostaną usunięte. Kąpielisko będzie czynne od 1 lipca br. W sprawie budowy chodnika w 

okolicy tamy będziemy kontaktować się z Nadleśnictwem Józefów, ponieważ ten teren jest ich 

własnością. Tłuczeń na remont drogi do Banachów zostanie zakupiony z funduszu sołeckiego. 

Droga zostanie wyrównana. Na przystanku w Rebizantach zostanie ustawione zadaszenie. 

Barierka przy moście w Rybnicy zostanie naprawiona, a drzewa i krzewy przy drodze do 

ośrodka wypoczynkowego PKP zostaną przycięte. Płyty betonowe na drodze w Łasochach 

zostaną ułożone w tym roku, ale w późniejszym terminie. Na rozbudowę wodociągu w 

miejscowości Wólka Łosiniecka jeszcze nie mamy dokumentacji technicznej. 

Sekretarz Gminy Pan Tadeusz Suski poinformował, że remont drogi z Maził do Podlesiny 

będziemy prowadzić wspólnie ze Starostwem Powiatowym w Tomaszowie Lubelskim, 

ponieważ jest to droga powiatowa. Poinformował również, że fundusz sołecki w niektórych 

miejscowościach nie został nawet rozpoczęty. Trzeba jak najszybciej go realizować lub zmienić 

zadania do realizacji. Trzeba to zrobić najpóźniej na sesji w miesiącu wrześniu. Uschnięte 

drzewa w Ciotuszy Nowej zostaną usunięte przez ref. gospodarki komunalnej po utrzymaniu 

zezwolenia. 

Sołtys Pan Zbigniew Niedźwiedzki zapytał czy prace w Zawadkach zostały zakończone, bo 

prosiłby o wykonanie drobnych poprawek. 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że prace zostały zakończone.    

 

Ad. pkt. 16.  Zakończenie obrad. 

 

Z uwagi na omówienie wszystkich tematów zawartych w porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Pan Leszek Ważny zakończył osiemnastą  sesję siódmej kadencji Rady Gminy Susiec. 

              

        Protokółował:                    Przewodniczył: 

       


